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Śladami Krzysztofa Jurgiela

PRACA, DOM I POLITYKA

W wyborach do Sejmu i Senatu osiąga naj-
lepsze wyniki, wpływowy polityk w regionie 
i kraju, były prezydent Białegostoku i pierw-
szy przewodniczący Sejmiku Województwa 
Podlaskiego, dwukrotny minister rolnictwa 
i rozwoju wsi, wiceprzewodniczący Klubu 
Parlamentarnego PiS i członek władz tej 
partii, blisko związany z Jarosławem Ka-
czyńskim. Ma wieloletnie doświadczenia na 
salonach Komisji Europejskiej, gdzie skutecz-
nie walczył o polskie interesy, jako przedsta-
wiciel polskiego rządu. Teraz prowadzi kolej-
ną kampanię wyborczą, bo planuje wyjechać 
do Brukseli jako europoseł. 

I.
23 kwietnia, ciepłe i słoneczne samo połu-
dnie w parku w Suchowoli, która nie tylko na 
Podlasiu jest uznawana za geograficzne cen-
trum Europy. Za mównicą z logo PiS pojawia 
się Krzysztof Jurgiel, który ogłasza swój start 
w kampanii do Parlamentu Europejskiego 
z okręgu podlasko - warmińsko -  mazur-
skiego. Jest uśmiechnięty i wyluzowany. Bez 
kartki omawia najważniejsze punkty swojego 
programu.
Za jego plecami stoją parlamentarzyści i sa-
morządowcy z podlaskim marszałkiem na 
czele, którzy co raz przerywają oklaskami 
wystąpienie kandydata. On sam skromnie 
podkreśla, że mówi o sprawach, które są 
niezbędne do załatwienia w Brukseli: więcej 
funduszy na ożywienie gospodarcze, na drogi, 
połączenia kolejowe i rozwój rolnictwa.
Teraz po Suchowoli intensywnie objeżdża ko-
lejne miejscowości w swoim okręgu wybor-
czym. Do końca kampanii chciałby dotrzeć do 
mieszkańców wszystkich powiatów, zdradza 
osoba ze sztabu  Krzysztofa Jurgiela. A już 
na samym starcie  ma on wielki bonus - jest 
rozpoznawalny. To efekt ciężkiej pracy w jego 
długiej karierze politycznej, bycie skromnym 
i bezpośrednim w kontaktach z ludźmi. Jak 
sam o sobie mówi, jest „posłem zwykłych lu-
dzi”.

II.
Na co dzień unika mediów i nie stosuje pija-
rowskich sztuczek, by podkręcić swoją popu-
larność.- Nie znam polityka, który byłby tak 
uczciwym i pracowitym oraz zupełnie nie 
dbał o swój wizerunek. Narobi się po łokcie 
z pozytywnym skutkiem, ale kompletnie nie 
umie tego ...sprzedać propagandowo. Najgor-
sze jest to, że pod jego zasługi podczepiają się 
nawet koledzy partyjni – mówi anonimowo 
białostocki dziennikarz telewizyjny.
Inny dziennikarz przytacza historię, która mu 
się przydarzyła  podczas wizyty w biurze poli-
tyka. Był umówiony na spotkanie o 11.00, zaś 
został przyjęty dopiero po 16.00, bo cały czas 
poseł był zajęty rozmowami z interesantami. 
Oczywiście później go przeprosił, ale był to 
wyraźny sygnał, że dla Krzysztofa Jurgiela  
ważniejsi są zwykli ludzie.

O tym jak odległe Krzysztofowi Jurgielowi są 
sprawy wizerunkowe potwierdza jego najbliż-
sze otoczenie. Artur Kosicki, marszałek wo-
jewództwa podlaskiego i były doradca mi-
nistra rolnictwa, twierdzi, że „zawsze jest po 
prostu sobą (Krzysztof Jurgiel – red.) i nikogo 
nie udaje i nigdy nie stara się być za wszelką 
cenę medialny, choć może wielu by sobie tego 
życzyło”. I dodaje, że czyny są jego najlepszą 
wizytówką. 
Roman Czepe, były współpracownik, wice-
starosta powiatu białostockiego, wspomina: 
„Pamiętamy wszyscy jego słynną grzywkę 
i wąsy. Któregoś razu umówiłem szefa bez 
jego wiedzy na spotkanie z specjalistką od 
stylizacji i wizażu. Wcześniej powiedziałem 
Krzysztofowi, że wielu mówi, że powinien coś 
zrobić z fryzurą i zgolić wąsy, i najlepiej jak-
by poszedł do profesjonalistki, która czekała 
na niego następnego dnia. Zgodził się. Naza-
jutrz pojawił się w pracy bez grzywki i wąsów, 
które, jak podejrzewaliśmy, chyba sam sobie 
obciął”.

III.
Skromność i życzliwość do ludzi Krzysztof 
Jurgiel wyniósł z rodzinnego domu. Urodził 
się 18 listopada 1953 roku we wsi Ogrodniki, 
niedaleko Białegostoku, w rodzinie  głęboko 
katolickiej, która na co dzień zajmowała się 
uprawą niewielkiego gospodarstwa rolnego. 
Od wczesnych lat młodości uczył się od ro-
dziców szacunku do pracy, uczciwości i ży-
cia w poszanowaniu bliźniego. A wpojone 
w dzieciństwie wartości Dekalogu towarzyszą 
mu do dziś, co widać w jego stylu uprawiania 
polityki. Ze świecą szukać przykładów na to, 
że nawet do największych oponentów odnosi 
się brutalnie, mową nienawiści, która dzisiaj 
towarzyszy dużej rzesze polityków wszystkich 
partii. To  w tamtym okresie dojrzewała też 
w mim myśl, że w przyszłości na długo zwiąże 
się zawodowo także ze sprawami wsi.

Po ukończeniu szkoły podstawowej w No-
wym Aleksandrowie, a następnie Techni-
kum Geodezyjnym w Białymstoku wyjeż-

dża w 1973 roku na studia na Politechnice 
Warszawskiej. W życiu 20- letniego studenta 
I roku Wydziału Geodezji i Kartografii roz-
poczyna się prawdziwy egzamin z dorosłości. 
Mieszka w akademiku i intensywnie pogłębia 
nauki ze szkoły średniej, by po 5 latach opuś-
cić mury uczelni z tytułem magistra inżynie-
ra. Kolega ze studiów wspomina: „Krzysia 
poznałem na II roku studiów w AZS Warsza-
wa, gdzie razem graliśmy w piłkę nożną. Do 
dzisiaj pamiętam smak domowych wędlin 
i smalcu, które Krzysiek przywoził z rodzin-
nego Podlasia. W życiu prywatnym był to 
bardzo spokojny i ułożony student, choć nie 
raz zdarzało się nam nieźle zabawić w Haren-
dzie – wówczas kultowym klubie studenckim. 
Po latach spotkałem się z nim jak został mini-
strem. To był ten sam Krzysiek.”

Po powrocie do Białegostoku w 1978 roku 
rozpoczyna pracę jako kierownik grupy ro-
bót w Okręgowym Przedsiębiorstwie Go-
spodarki Komunalnej, gdzie dwa lata później 
współtworzy NSZZ „Solidarność”. Następnie 
zatrudnia się w Białostockim Kombinacie Bu-
dowlanym jako inspektor nadzoru i w delega-
turze Urzędu Wojewódzkiego. W 1988 roku 
podejmuje własną działalność gospodarczą 
i zakłada Przedsiębiorstwo Usług Geodezyj-
no – Kartograficznych „Meridian”.
Na głębokie wody wypływa, gdy w 1994 roku 
zostaje miejskim radnym i wiceprezydentem 
Białegostoku. Rok później, w wyniku nagłej 
śmierci prezydenta miasta Krzysztofa Lus-
sy, obejmuje po nim stanowisko. W jednym 
z wywiadów prasowych tak opisuje tamten 
okres: „Kiedy byłem prezydentem Białe-
gostoku piętrzyły się ogromne trudności, 
bo dysponowałem skromnymi środkami 
budżetowymi. A jednak w budownictwie 
mieszkaniowym osiągnęliśmy najwyższe re-
zultaty w kraju. Wtedy zaczęło powstawać 
osiedle TBS, na którym budowano mieszka-
nia komunalne na atrakcyjnych warunkach 
dla przyszłych właścicieli”. A byli urzędnicy 
wspominają jak ich szef dojeżdżał do urzędu 
zużytym „maluchem”, choć przysługiwał mu 
samochód służbowy.

IV.
Do wielkiej polityki wkracza w 1997 roku, 
kiedy zostaje posłem na Sejm RP z ramienia 
Porozumienia Centrum i  jednocześnie pia-
stuje funkcję wiceprzewodniczącego Komisji 
Rolnictwa i Rozwoju Wsi. W międzyczasie 
pełnił obowiązki przewodniczącego Sejmiku 
Województwa Podlaskiego. - W pracy poja-
wiał się bardzo wcześnie i  wychodził o póź-
nej porze – opowiada Maria Dzienis z depar-
tamentu finansów UMWP, która zawodowo 
z urzędem jest związana od jego powstania. 
- I  choć nie podlegałam mu służbowo, to 
czułam do niego duży respekt. Może dlatego, 
że widziałam w nim człowieka o potężnych 
wpływach w mieście i województwie, choć 
powszechnie było wiadomo, że w kontaktach 
z pracownikami był bardzo uprzejmy. A może 
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dlatego, że sam dużo pracował i tego samego 
wymagał od podwładnych.
W podobnym tonie wyraża się Artur Kosicki, 
który dodaje: „Nie znam drugiej takiej osoby, 
która poświęcałaby pracy tyle czasu, również 
prywatnego, zarezerwowanego dla rodziny”.
Jeszcze dalej w wychwalaniu byłego pryn-
cypała idzie Roman Czepe: „Jest gigantem 
pracowitości. Gdy ktoś pyta, z czego wynikają 
jego sukcesy wyborcze, odpowiadam, że prze-
de wszystkim z ogromnej życzliwości wobec 
ludzi i szczerej otwartości na ich problemy – 
w efekcie są to dziesiątki interwencji. Znamy 
się z Krzysztofem od początku Porozumienia 
Centrum, potem byłem półtora roku szefem 
jego biura poselskiego i widziałem, jaki ma 
styl pracy. Jeśli jest najmniejsza szansa na po-
zytywne załatwienie sprawy, to interweniuje, 
występuje, pisze. Nieraz mówiliśmy mu, że 
interpelacja nie mam żadnych szans, ale, ku 
zdziwieniu nas wszystkich, okazywała się sku-
teczna. Nagle po interwencji posła znajdowa-
no jakiś magiczny sposób, którego wcześniej 
nikt nie przewidywał”.
Być może taki styl uprawiania polityki jest 
złotym środkiem a zarazem asem w ręka-
wie, który pozwala Krzysztofowi Jurgielowi 
na zdobywanie mandatu poselskiego i raz 
senatorskiego (w wyborach uzupełniających 
w 2003 roku) przez kolejne kadencje Sejmu 
do dziś. Do tego trzeba dodać, że od 2006 
roku jest wiceprzewodniczącym Klubu Parla-
mentarnego PiS.

V.
Tuż po jesiennych wyborach do Sejmu w 2015 
roku i wygranej przez PiS dostaje po raz dru-
gi tekę ministra rolnictwa (był szefem resortu 
w latach 2005 - 2006) w rządzie Beaty Szydło. 
Mimo przeprowadzki do Warszawy, pojawia 
się w każdą sobotę na dyżurze poselskim, 
chodź, jak sam przyznaje: „Polityka i praca 
na stanowiskach państwowych pochłaniają 
dużo czasu. Oczywiście tylko wtedy jeśli swo-
je obowiązki traktujemy poważnie. To jest 
przecież misja. A dla mnie zawsze na pierw-
szym miejscu są służba społeczna i praca dla 
dobra Ojczyzny”. Jego była szefowa, premier 
Beata Szydło, mówi o nim tak: „Krzysztof jako 
minister rolnictwa doprowadził do stabiliza-
cji cen mleka i mięsa, do otwarcia około 30 
rynków zewnętrznych na produkty polskich 
rolników. Zadbał też o obronę polskiej ziemi”. 
Bardziej prywatne kulisy jego pracy w roli 
ministra rolnictwa odsłania były kierowca:  
„Często, przy okazji różnych spotkań i wyda-
rzeń dostawał prezenty. Nigdy ich nie zatrzy-
mywał, co u wielu polityków jest zwyczajem, 
tylko rozdawał innym. Kiedyś kosz pełen 
wędlin i kiełbas, otrzymany podczas jednych 
z targów, został przekazany do domu dziecka”.

VI.
Jedna z uliczek z domami jednorodzinnymi 
na białostockim osiedlu, powstałym w ubie-
głym wieku.
Połowę mało wyróżniającego się architek-
tonicznie bliźniaka zamieszkuje Krzysztof 
Jurgiel z żoną, Krystyną. Wprowadzili się do 
niego po tym, jak małżonek zarobił pierwsze, 

większe pieniądze, pro-
wadząc własny interes 
jako geodeta. To rodzin-
ny azyl. Tu najczęściej 
spędza każdą wolną 
chwilę, a nierzadko całe,  
lecz krótkie urlopy. 
A jak się uda wykroić 
trochę więcej wolnego 
czasu, wyjeżdża nad 
polski Bałtyk. Dlatego 
najczęściej lubi latem 
spędzać czas w przy-
domowym ogródku, 
spotkać się przy grillu 
z przyjaciółmi, których 
od lat ma tych samych. 
Znajdzie czas dla sąsia-
dów, którzy korzystają 
z rzadkiej okazji, żeby 
zapytać, co tam słychać 
w  wielkiej polityce. 
Bywa, że wspólnie po-
narzekają na źle odśnie-
żoną drogę lub na to, 
że w pobliskim sklepie 
zabrakło chleba.
Przyznaje, że pomaga 
w pracach domowych: 
sprząta, robi zakupy, 
drobne remonty i dba 
o ogródek, bo to  jego 
królestwo. Czasem wy-
skoczy na mecz piłki 
nożnej, bo sam do nie-
dawna grał w reprezen-
tacji Sejmu, a wcześniej 
w LZS Lampart Nowe 
Aleksandrowo, w junio-
rach Jagiellonii Biały-
stok, Juvenii Białystok 
i Akademickim Związ-
ku Sportowym, notabe-
ne od 2003 roku pełni 
funkcję przewodniczą-
cego Podlaskiego Wo-
jewódzkiego Szkolnego 
Związku Sportowego.

VII.
Na koniec mojej krót-
kiej wędrówki śladami 
Krzysztofa Jurgiela, od-
wiedzam jego  białostocką siedzibę - z na-
dzieją na spotkanie. Sekretarka informuje, że 
szef jest w terenie i proponuje wizytę za kil-
ka dni, w sobotę o 10.00. Pomny niemiłych 
doświadczeń wspomnianego dziennikarza, 
rezygnuję i proszę o osobisty telefon do po-
sła. Dzwonię kilkakrotnie ale zawsze zgłasza 
się poczta głosowa. Ze stolika w sekretaria-
cie zabieram ulotkę wyborczą, bo może się 
przydać przy pisaniu materiału. Oto kilka 
cytatów: „Krzysztof Jurgiel jest znakomicie 
przygotowany, aby walczyć o sprawy ważne 
dla Polski” - Jarosław Kaczyński, „Krzysztof 
Jurgiel rozumie potrzeby sportu, szczególnie 
dzieci i młodzieży. Zabiegał o budowę wielu 
obiektów sportowych w regionie. Życzę mu 
powodzenia w wyborach do Europarlamen-

tu”- minister sportu i turystyki Witold Bańka, 
„Mocno trzymam kciuki za Krzysztofa Jur-
giela. Jestem przekonana, że w Parlamencie 
Europejskim będzie odważnie bronił spraw 
rodzin i tak jak dotąd upominał się o sprawy 
potrzebujących” - Elżbieta Rafalska, mini-
ster rodziny, pracy i polityki społecznej zaś 
Witold Waszczykowski, były minister spraw 
zagranicznych,uważa, że „Krzysztof Jurgiel 
to twardy negocjator o ogromnym doświad-
czeniu. Jako minister odbył setki spotkań na 
najwyższych szczeblach”
Tymczasem poseł odbywa setki spotkań 
w swoim okręgu wyborczym, bo to lubi naj-
bardziej.

Waldemar Staszyński

Powitanie ministra Krzysztofa Jurgiela, z komisarzem UE 
Vytenis’em, Andriukaitis’em

Podpisanie umowy (foto KPRM)

(Od lewej) Przewodniczący ChRL Xi Jinping, minister 
Krzysztof Jurgiel, prezydent Andrzej Duda oraz prezes ARR 
Łukasz Hołubowski
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Spółka CPK zbuduje kolej przez Kolno...

Liczymy, że przed rokiem 2027 powinna być oddana do użytku sta-
cja kolejowa Kolno – mówił na spotkaniu w poniedziałek, pod-

czas wyjazdowego posiedzenia, które odbyło się w naszym mieście, 
poseł Lech  Antoni Kołakowski.

Na zorganizowane 29 kwietnia wyjazdowe posiedzenie sejmowej 
Podkomisji stałej ds. wykorzystania środków pochodzących z Unii 
Europejskiej (SUE) do Kolna przyjechał m.in. Jarosław Orliński - dy-
rektor departamentu programów infrastrukturalnych w Ministerstwie 
Inwestycji i Rozwoju. Byli także: wicemarszałek województwa ds. infra-
struktury Marek Olbryś oraz pracownicy Urzędu Miasta.

Gości w sali konferencyjnej powitał Burmistrz Miasta Kolno Andrzej 
Duda, który na wstępie przedstawił  podkomisji sprawozdanie z inwe-
stycji, jakie miasto wykonało dzięki unijnym środkom na przestrzeni 
ostatnich lat. Podziękował też parlamentarzystom i przedstawicielom 
województwa podlaskiego za pomoc w rożnych działaniach na rzecz 
miasta. Burmistrz przypomniał przybyłym opowieść o żeglarzu Janie z 
Kolna, który - jak legenda mówi - odkrył Amerykę przed Kolumbem. 
Symbol niestrudzonego podróżnika  wykorzystywany jest w promocji 
miasta w regionie i kraju. 

Zadaniem tej komisji jest zapoznanie się z informacjami o programach, 
które są wdrażane ze środków strukturalnych w Polsce. Kolno jest dosko-
nałym miejscem dialogu. W sprawie informacji na temat: planowania, 
wykorzystywania, a także kontroli i inwestowania oraz rozliczania środ-
ków strukturalnych otrzymanych z Unii Europejskiej. Dlatego chcemy 
współpracować i liczymy na wymianę doświadczeń z państwem. Ta wy-
miana informacji jest bardzo istotna do prac. – podkreślali na spotkaniu 
członkowie komisji.  Podkomisja odbyła już pięć wizytacji w Polsce, 
dzisiejsza w Kolnie jest 6.

Na spotkaniu poruszono też bardzo ważną dla naszego miasta sprawę 
dotyczącą budowy kolei w pobliżu Kolna. Posłowie nie ukrywali, że 
oczekują, iż linia kolejowa z Warszawy przez Ostrołękę, Łomżę, Kolno, 
Pisz i Giżycko – powstanie w miarę szybko i to przy dużym udziale 
środków unijnych. Rząd przyjął już rozporządzenie w sprawie wykazu 
linii kolejowych o znaczeniu państwowym, w którym określony został 
przebieg jednej ze szprych kolejowych łączących poszczególne miasta 
naszego państwa z Centralnym Portem Komunikacyjnym. 

Odcinek z Warszawy do Ostrołęki będzie modernizowany przez PKP.  
Kolejne „spinacze” kolejowe, w tym trasę przez Kolno, zbuduje spółka 
CPK. Kolej będzie dwutorowa o prędkości nawet 250 km/h. Przykła-

dowo podróż na trasie Łomża - Kolno wyniesie ok. 15 min, do portu 
lotniczego dotrzemy zaś w około 2 godziny.

Po posiedzeniu w Kolnie członkowie Podkomisji SUE pojechali do 
miast, które miałaby połączyć nowa Linia Kolejowa Warszawsko-Ma-
zurska, czyli do Pisza i Giżycka, gdzie także mają spotkać się z lokalny-
mi samorządowcami.

Tekst i zdjęcie: Andrzej Konopka

Żródło: nakolei.pl 
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IV zwyczajna sesja Rady Miasta Kolno
12 kwietnia radni miejscy w sali konferencyjnej Urzędu Miasta 

obradowali w ramach IV zwyczajnej sesji. Piątkowe posiedze-
nie rozpoczęło się o godzinie 12:00 przyjęciem protokołu z poprzed-
niego spotkania i sprawozdaniem Burmistrza Miasta z prac pomię-
dzy sesjami.

W dniu obrad podjęto uchwały:

• w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta na 
lata 2019-2030;
• w sprawie zmian w budżecie miasta Kolno na 2019 r.;
• w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz za-
pobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta Kolno;
• w sprawie ustalenia przebiegu dróg gminnych w mieście Kolno;
• w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych w mieście 
Kolno;
• podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad wynajmo-
wania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Miasta 
Kolno;
• w sprawie udzielenia odpowiedzi na wezwanie do usunięcia naru-
szeń spowodowanych uchwałą nr XXXVIII/211/18 Rady Miasta Kolno 
z dnia 29 czerwca 2018 r. w sprawie uchwalenia miejscowego planu za-
gospodarowania przestrzennego na terenie miasta Kolno. Właściciele 
gruntów, na których ma przebiegać linia elektroenergetyczna 110 WN 
Łyse-Kolno zarzucają, że podjęta uchwała ich zdaniem jest sprzeczna 
z normami obowiązującego prawa, gdyż nie przeprowadzono wcześ-
niej konsultacji społecznych.

W ocenie Rady Miasta Miejscowy Plan Zagospodarowania Prze-
strzennego został sporządzony z zachowaniem wymogów proce-
duralnych określonych w ustawie z dn. 27 marca 2003 r. i posiada 
wszelkie niezbędne, wymagane prawem uzgodnienia:

–  ogłoszono w prasie (Gazeta Współczesna wyd. 29.05.2017 r.) oraz 
przez obwieszczenie o podjęciu uchwały o przystąpieniu do sporzą-
dzenia planu, określając formę, miejsce i termin składania wniosków 
(zamieszczono na tablicy ogłoszeń Urzędu Miasta Kolno od dnia 
26.05.2017 r. do dnia 07.07.2017 r. oraz na stronie internetowej Urzędu 
– zakładka BIP - Biuletyn Informacji Publicznej od dnia 26.05.2017 r.);
–  zawiadomiono na piśmie o podjęciu uchwały o przystąpieniu do 
sporządzenia planu instytucje i organy właściwe do uzgadniania i opi-
niowania planu;
–  rozpatrzono wnioski złożone do planu;
–  sporządzono plan wraz z prognozą oddziaływania na środowisko, 
uwzględniając ustalenia studium uwarunkowań i kierunków zagospo-
darowania przestrzennego miasta Kolno;
–  sporządzono prognozę skutków finansowych uchwalenia planu;
–  uzyskano od gminnej komisji urbanistyczno – architektonicznej 
opinię o sporządzonym projekcie planu;
–  wystąpiono o opinie dotyczące rozwiązań przyjętych w planie;
–  dokonano uzgodnień projektu planu;
–  wprowadzono zmiany wynikające z uzyskanych opinii i dokonanych 
uzgodnień;
–  ogłoszono o wyłożeniu projektu planu do publicznego wglądu w lo-
kalnej prasie (Miesięcznik Kolneński marzec; Nr 217/03/2018 - egzem-
plarz bezpłatny wyd. 11.04.2018 r), (zamieszczono na tablicy ogłoszeń 
Urzędu Miasta Kolno od dnia 28.03.2018 r. do dnia 12.06.2018 r. oraz 
na stronie internetowej urzędu – zakładka BIP - Biuletyn Informacji 
Publicznej od dnia 27.03.2018 r.);
–  wyłożono projekt planu wraz z prognozą oddziaływania na środowi-

sko do publicznego wglądu w terminie od 23.04.2018 r. do 25.05.2018 r. 
i zorganizowano dyskusję publiczną nad przyjętymi w projekcie planu 
rozwiązaniami w dniu 25.05.2018 r.;
–  wyznaczono w ogłoszeniu termin, w którym osoby prawne i fizyczne 
oraz jednostki organizacyjne nieposiadające osobowości prawnej mogą 
wnosić uwagi dotyczące projektu planu –  do 10.06.2018 r.

Osoby fizyczne, prawne i organizacyjne miały możliwość składania 
wniosków do planu, miejscu i terminie ewentualnych uwag. Pomi-
mo możliwości składania uwag w formie: pisemnej, ustnej do pro-
tokołu i elektronicznej w trakcie wyłożenia planu do publicznego 
wglądu żadne wnioski nie wpłynęły. Na zorganizowanej dyskusji 
społecznej również nie pojawiły się zainteresowane osoby. Po burz-
liwej dyskusji na sesji Rady Miasta (12 kwietnia) radni zdecydowali 
o odmowie uchylenia uchwały uznając wezwanie za bezzasadne.

–  w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru go-
dzin zajęć nauczycieli przedszkoli i innych placówek przedszkolnych 
pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i grupy młodsze 
prowadzonych przez miasto Kolno;
–  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumień międzygmin-
nych;
–  (autopoprawka) w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za go-
spodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenie stawki tej opła-
ty. Podczas ostatniej sesji (12 kwietnia) radni miejscy uchwalili nowe 
stawki. – Popełniliśmy błąd w obliczeniu stawek, ale na szczęście auto-
poprawka  polega na ich obniżeniu – mówi Andrzej Duda. Niestety nie 
dotyczy ona wszystkich mieszkańców i w zasadzie jest kosmetyczna.

Stawkę opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi różnicuje 
się w zależności od ilości osób zamieszkujących w danym gospodar-
stwie domowym.

Dla odpadów zbieranych w sposób selektywny wysokość opłat ustalo-
nych podczas marcowej sesji wynosi (stawki obowiązują od 1 kwiet-
nia):
–  dla gospodarstwa 1 osobowego – 18 zł,
–  dla gospodarstwa 2 osobowego – 36 zł,
–  dla gospodarstwa 3 osobowego – 54 zł,
–  dla gospodarstwa 4 osobowego – 72 zł,
–  dla gospodarstwa 5 osobowego – 90 zł (po poprawce 89 zł),
–  dla gospodarstwa 6 osobowego i powyżej – 99 zł (po poprawce 
94 zł). Reszta opłat uchwalona podczas sesji marcowej pozostaje bez 
zmian.

W dniu sesji przyjęto również sprawozdanie z realizacji Programu 
współpracy miasta Kolno z organizacjami pozarządowymi oraz in-
nymi uprawnionymi podmiotami w rozumieniu przepisów ustawy 
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2018 roku.

Na zakończenie Burmistrz Kolna i Przewodniczący Rady Miasta, 
z okazji zbliżających się Świąt Wielkanocnych, złożyli wszystkim 
mieszkańcom życzenia. Życzenia Wielkanocne przesłali mieszkań-
com Kolna również posłowie na Sejm RP: Andrzej Maciejewski, Lech 
Antoni Kołakowski i Kazimierz Gwiazdowski.         
                      
W sesji oprócz Burmistrza Kolna i radnych miejskich uczestniczyło 
kierownictwo Urzędu Miasta Kolno, prezesi i dyrektorzy jednostek 
podległych miastu, zaproszeni goście (Marek Dudko, biuro doradczo 
– szkoleniowe APLIKON), mieszkańcy miasta i przedstawiciele lokal-
nych mediów.

Tekst i zdjęcia: Andrzej Konopka
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Jubileusz 65-lecia zawarcia związku małżeńskiego

Mieszkańcy Łabnej spotkali się z Burmistrzem Kolna

W dniu 29 kwietnia 2019 roku w Urzędzie Stanu Cywilnego 
w Kolnie świętowano jubileusz 65-lecia zawarcia związku 

małżeńskiego państwa Paliwodów z Zabiela. Do USC przybyła jed-
nak tylko pani Anna. Jej mąż Antoni, który przez 20 lat był czynnym 
strażakiem OSP w Zabielu nie doczekał zaplanowanych wcześniej 
tzw. „Żelaznych Godów” – odszedł na „wieczną służbę” 22 marca 
tego roku.

Uroczystość, w obecności najbliższych, stała się okazją do wspomnie-
nia ponad pół wiecznej historii wspólnego życia państwa Paliwodów. 
Dostojni Jubilaci w Boże Narodzenie 1953 roku przysięgali sobie „mi-
łość, wierność i uczciwość małżeńską” w Parafii Świętej Anny w Kolnie, 
zaś 3 lutego 1954 roku zawarli związek małżeński w Urzędzie Stanu 
Cywilnego. 

Podczas wizyty 2 kwietnia w Urzędzie Miasta mieszkańcy mówili 
o swoich problemach. Największym z nich jest brak sklepu spo-

żywczego. 

Łabno to duży obszar na obrzeżach miasta, który zamieszkuje sporo 
starszych ludzi. Po podstawowe zakupy muszą udać się do centrum 
miasta lub na jego odległy koniec. 

Burmistrz tłumaczył, że nie ma wpływu na decyzję prywatnych przed-
siębiorców. Propozycję otwarcia placówki handlowej właściciele gale-
rii kierowali m.in. do sieci Carrefour, Lidl, Żabka i Biedronka. Żadna 
z nich nie zdecydowała się jednak na rozpoczęcie usług. Mieszkańcy, 
podczas spotkania, poruszali też problem braku placu zabaw czy boi-
ska. Z ich strony padła nawet propozycja odłączenia się od Kolna. 

Uzyskali jednak deklarację przekazaną przez byłego radnego miasta 
Stanisława Antonowicza, że właściciele galerii na Łabnej rozważają 

Całe ich życie było związane z pracą na roli, zaś przez 13 lat przebywali 
w USA. Doczekali 6 dzieci, 16 wnuków i 15 prawnuków.

Pani Anna do dziś aktywnie działa w Klubie Seniora i zespole ludo-
wym ,,Zabielanki”. Wspólnie z koleżankami kultywuje ludowe tradycje.
Postanowieniem Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej Andrzeja Dudy 
z dnia 12 marca 2019 r. Państwo Anna i Antoni Paliwoda odznacze-
ni zostali Medalem za Długoletnie Pożycie Małżeńskie. Medale wraz 
z grawertonem wręczył Burmistrz Kolna Andrzej Duda w obecności 
kierownika USC Barbary Tyszko. 

Pani Annie życzymy dużo zdrowia, Błogosławieństwa Bożego oraz 
jeszcze wielu lat życia, zaś duszę ś.p. Antoniego powierzamy dobremu 
Bogu.

Tekst i zdjęcie: Andrzej Konopka 

wykonanie przybudówki, w której mógłby być zlokalizowany sklep 
spożywczy.

Tekst i zdjęcie: Andrzej Konopka
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Kolno upamiętniło rocznicę katastrofy pod Smoleńskiem

Kolneńskie samorządy popierają rządowy projekt kolei w regionie

Minęło już 9 lat, gdy na pokład rządowego samolotu Tu – 154 
wsiadło 96 osób, w tym para prezydencka. Wszyscy lecie-

li do Katynia, by upamiętnić 70. rocznicę mordu dokonanego 
w 1940 r. na Polakach. Nie dolecieli. Zginęli w katastrofie lotniczej 
pod Smoleńskiem.

Te tragiczne wydarzenia, jak w całym kraju, upamiętniono również 
w Kolnie. Przedstawiciele władz miasta i powiatu kolneńskiego oraz 
mieszkańcy Kolna wzięli udział we mszy świętej odprawionej o go-
dzinie 8:00 w intencji Ojczyzny w kościele św. Anny w Kolnie, którą 
celebrował ks. dziekan Stanisław Uradziński.

Po nabożeństwie, dalsze uroczystości, odbyły się na placu przy 
świątyni. Pod płytą upamiętniającą tragiczne wydarzenia sprzed 9 

16 kwietnia w Urzędzie Miasta Kolno Burmistrz Andrzej Duda 
i Wójt Gminy Kolno Józef Bogdan Wiśniewski oficjalnie poparli 

wypracowane z inicjatywy Wójta Gminy Łomża Piotra Kłysa stano-
wisko rządowego planu realizacji infrastruktury kolejowej w ramach 
budowy Centralnego Portu Komunikacyjnego tzw. „10 szprych do 
lotniska”.

Zaproponowany przez Ministra Infrastruktury projekt rozbudowy sie-
ci kolejowej przewiduje poprowadzenie jednej z linii w pobliżu Kolna. 
Będzie ona przebiegała od Warszawy przez Ostrołękę, Łomżę, Pisz aż 
do Giżycka.
Poparcie dla tej inicjatywy to szansa dla prawie 40 tysięcy mieszkańców 
powiatu kolneńskiego i całego regionu, który od lat pozostaje białą pla-
mą na mapie połączeń kolejowych.
Przyjęta przez polski rząd w listopadzie 2017 roku koncepcja CPK 

wraz z rozbudową infrastruktury jest racjonalna i uzasadniona uważają 
włodarze Kolna i gminy. Decyzje popierające powstanie linii kolejowej 
wcześniej wypracowano na konwencie gmin Powiatu Łomżyńskiego.
W ocenie wójta Piotra Kłysa, który przyjechał do Kolna, to obiecu-
jąca inicjatywa, obok trasy szybkiego ruchu „Via Baltica”, otwierająca 
nowe możliwości dla Ziemi Łomżyńskiej i Kolneńskiej. Jego zdaniem 
samorządowcy powinni dać jasny sygnał z poparciem dla tego typu 
przedsięwzięć. Podpisane stanowisko zostanie przesłane do Premiera 
Mateusza Morawieckiego oraz Ministra Infrastruktury.
Jednocześnie, jako przedstawiciele administracji samorządowej pro-
simy o jak najszybsze decyzje w sprawie wyznaczenia przebiegu pla-
nowanej do budowy nowej linii kolejowej, by móc uwzględniać ją 
w podejmowanych decyzjach administracyjnych planowania prze-
strzennego.
                                                                       Tekst i zdjęcia: Andrzej Konopka

lat punktualnie o godzinie 8:41 złożono wieńce i zapalono znicze. 
W mieście na znak pamięci zawyły syreny. W imieniu Burmistrza 
Kolna władze miasta reprezentował Mirosław Bajorek – Sekretarz 
Miasta.

W uroczystościach wzięli też udział m.in.: Starosta Powiatu Kol-
neńskiego Tadeusz Klama i Wicestarosta Karol Pieloszczyk, przed-
stawiciele kolneńskich służb mundurowych: policji i straży pożar-
nej, przedstawiciele kolneńskiego oddziału NSZZ „Solidarność”, 
pracownicy miejskich jednostek i zakładów pracy, przedstawiciele 
organizacji społecznych oraz mieszkańcy Kolna.

 Tekst i zdjęcia: Andrzej Konopka
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"Można odejść na zawsze, by stale być blisko."

Serdeczne podziękowania Pani Doktor Ordynator oddziału wewnętrznego w Kolnie wraz z całym personelem  
medycznym, Panu Grzegorzowi Karwowskiemu i pracownikom Zakładu "Skrawmet" w Piszu.

Wszystkim tym, którzy łącząc się z nami w bólu, uczestniczyli w uroczystości pogrzebowej mojego ukochanego Męża 

śp. Janusza Forfy
składa

Hanna Forfa z rodziną



2019/04 (Nr. 230)10

Wizyta ministra Jarosława 
Zielińskiego w Szpitalu Ogólnym w Kolnie

POWIAT KOLNEŃSKI

Dnia 30.03.2019 r. na sali gimnastycznej Zespołu Szkół Po-
nadgimnazjalnych w Kolnie zorganizowany został VI Turniej 

piłki siatkowej dziewcząt pod patronatem Starosty Kolneńskiego. 
W zawodach uczestniczyło około 50 zawodniczek oraz spora gru-
pa sympatyków siatkówki.

Klasyfikacja końcowa turnieju:
I miejsce: Zespół Szkół Ponadgimnazjalnych w Kolnie,

Na terenie hali sportowej Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych 
w Kolnie, 3 kwietnia 2019 roku odbyły się jubileuszowe X 

Kolneńskie Targi Edukacji i Pracy. Organizatorem przedsięwzię-
cia było Młodzieżowe Centrum Kariery OHP, a współorganiza-
torami Powiatowy Urząd Pracy w Kolnie i Zespół Szkół Ponad-
gimnazjalnych w Kolnie. Patronat honorowy nad Targami objął 
Starosta Kolneński Pan Tadeusz Klama oraz Burmistrz Miasta 
Kolno Pan Andrzej Duda.

Celem przedsięwzięcia była pomoc młodym ludziom w plano-
waniu dalszej edukacji, prezentacja ofert lokalnych pracodawców 
oraz zapoznanie młodzieży z rynkiem pracy. Po zakończeniu części 
oficjalnej uczniowie Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Kolnie 
zaprezentowali motywy z utworów „Przedwiośnie” oraz „Panicz 
i dziewczyna”. Kolneńskie Targi Edukacji i Pracy gościły 30 wystaw-

VI Turniej piłki siatkowej dziewcząt

Jubileuszowe X Kolneńskie Targi Edukacji  i Pracy

Minister Jarosław Zieliński, Sekretarz Stanu w Ministerstwie 
Spraw Wewnętrznych i Administracji odwiedził Szpital 

Ogólny w Kolnie. Wizyta odbyła się w piątek, 5 kwietnia.

W spotkaniu uczestniczyli również Starosta Kolneński Pan Tadeusz 
Klama oraz Dyrektor Szpitala Ogólnego w Kolnie Pani Krystyna 
Marianna Dobrołowicz.

Minister Zieliński zapoznał się z dotychczasowymi sukcesami szpi-
tala, a także z jego bieżącą działalnością oraz najbliższymi planami 
inwestycyjnymi realizowanymi na terenie Szpitala Ogólnego w Kol-
nie oraz problemami, z którymi na co dzień musi się zmagać.

II miejsce: Zespół Szkół Technicznych w Kolnie,
III miejsce: Gimnazjum Mały Płock,
IV miejsce: Gimnazjum Zabiele,
V miejsce: Gimnazjum Lachowo.

Najlepszą zawodniczką turnieju została uczennica Zespołu Szkół 
Technicznych w Kolnie Natalia Ruchała.

ców z terenu całego kraju, w tym szkoły wyższe, pracodawców i in-
stytucje współpracujące. W tym dniu kolneńskie targi odwiedziło 
około 200 zwiedzających.
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Spotkanie z Posłem na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej
Panem Jerzym Wojciechem Małeckim

POWIAT KOLNEŃSKI

Międzyszkolne Zawody z Pierwszej Pomocy to przedsięwzięcie 
organizowane w celu popularyzacji i kształtowania umiejęt-

ności udzielania pierwszej pomocy wśród młodzieży szkolnej oraz 
odpowiednich reakcji w sytuacjach zagrożenia życia bądź zdro-
wia ludzkiego. Tegoroczna edycja odbyła się 5 kwietnia w Zespole 
Szkół Technicznych im. S. Wyszyńskiego – było to czwarte tego 
typu wydarzenie w Kolnie.

Zawody składały się z dwóch części: teoretycznej – testu, praktycz-

Poseł na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej Pan Jerzy Wojciech 
Małecki wraz z Członkiem Zarządu Powiatu Piskiego Panem 

Waldemarem Janem Brendą oraz Przewodniczącą Rady Powia-
tu Piskiego Panią Ireną Jatkowską uczestniczyli w spotkaniu ze 
Starostą Kolneńskim Panem Tadeuszem Klama oraz Wicestarostą 
Panem Karolem Pieloszczykiem. 

Wizyta odbyła się w czwartek, 18 kwietnia na terenie Starostwa Po-
wiatowego w Kolnie. Przedmiotem spotkania były:
- rozmowy na temat kierunku rozwoju Szpitala Ogólnego w Kolnie 
oraz Szpitala Powiatowego w Piszu,
- omówienie możliwości podjęcia współpracy w zabieganiu o wy-
konanie remontu drogi krajowej 63 relacji  Kolno - Pisz.

nej – scenek ratowniczych, do których przystąpiło 30 drużyn repre-
zentujących szkoły z terenu powiatu kolneńskiego i łomżyńskiego. 
Poprzez rozpowszechnianie umiejętności pierwszej pomocy orga-
nizatorzy przedsięwzięcia chcieli przekonać uczestników do tego, że 
reagowanie w przypadku zagrożenia życia bądź zdrowia ludzkiego 
jest niezwykle ważne. Dzięki współpracy z jednostkami Komendy 
Powiatowej Policji, Państwowej Straży Pożarnej i Ochotniczej Stra-
ży Pożarnej w Kolnie, młodzież miała możliwość zapoznania się ze 
specyfiką zawodu strażaka oraz policjanta.

Spotkanie Krzysztofa Jurgiela z  mieszkańcami gminy Turośl
W sobotę, 30 marca w Gminnym Ośrodku Kultury w Turośli 

odbyło się spotkanie Krzysztofa Jurgiela z mieszkańcami 
gminy Turośl.

Tematem przewodnim spotkania były nowe pomysły programowe 
Prawa i Sprawiedliwości oraz zbliżające się wybory do Europarla-
mentu.
Krzysztof Jurgiel kandyduje do parlamentu Unii Europejskiej z ra-
mienia PiS w okręgu podlaskim i warmińsko-mazurskim.

W spotkaniu udział wzięli również posłanka Bernadeta Krynicka, 
wicemarszałek województwa podlaskiego Marek Olbryś, wicestaro-
sta powiatu kolneńskiego Karol Pieloszczyk oraz wójt gminy Turośl 
Piotr Niedbała.

IV Międzyszkolne Zawody z Pierwszej Pomocy



2019/04 (Nr. 230)12

Nowy wóz strażacki trafi do OSP Mały Płock 

W Małym Płocku odbyły się powiatowe eliminacje do XLII edycji Ogólnopolskiego 
Turnieju Wiedzy o Bezpieczeństwie w Ruchu Drogowym 

MAŁY PŁOCK

Na wniosek Gminy Mały Płock przyznano dofinansowanie na 
nowy wóz strażacki dla OSP w Małym Płocku.

Pozytywna opinia została wyrażona przez Komendanta Głównego 
Państwowej Straży Pożarnej w  ramach porozumienia Ministrów 
Spraw Wewnętrznych oraz Środowiska, a dowodem jest promesa 
przekazana w poniedziałek przez Jarosława Zielińskiego – Wice-
ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji w trakcie uroczy-
stości w Białymstoku. 

Dziękujemy za przyznane środki, które pochodzą z: Narodowego 
i  Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i  Gospodar-
ki Wodnej, Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i  Administracji, 
Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego oraz środków z firm 
ubezpieczeniowych.

26 kwietnia w Szkole Podstawowej w Małym Płocku odbyły się 
powiatowe eliminacje do XLII edycji Ogólnopolskiego Turnieju 

Wiedzy o Bezpieczeństwie w Ruchu Drogowym.

Turniej został przeprowadzony przez policjantów z Komendy 
Powiatowej Policji w Kolnie. Składał się z dwóch części: testu 
pisemnego sprawdzającego wiedzę teoretyczną oraz jazdy 
rowerem po torze sprawnościowym. Uczniowie, którzy brali 
w nim udział, byli podzieleni na dwie grupy wiekowe:
grupa I – uczniowie w wieku 10-12 lat, 
grupa II – uczniowie powyżej 12 lat.

Na koniec turnieju Wicestarosta Powiatu Kolneńskiego Karol 
Pieloszczyk, Wójt Gminy Mały Płock Józef Dymerski oraz 
Komendant Powiatowy Policji w Kolnie Artur Żebrowski 
– pogratulowali uczestnikom. Następnie zostały wręczone 
puchary, dyplomy oraz nagrody za najlepsze miejsca.

Wyniki – grupa I:
1. Szkoła Podstawowa w Małym Płocku,
2. Szkoła Podstawowa w Wykowie,
3. Szkoła Podstawowa w Stawiskach,
4. Szkoła Podstawowa w Rogienicach Wielkich.
Wyniki – grupa II:
1. Gimnazjum w Małym Płocku,
2. Szkoła Podstawowa w Małym Płocku,
3. Szkoła Podstawowa w Wykowie,
4. Szkoła Podstawowa w Rogienicach Wielkich.

Mały Płock, dn.  29.04.2019 r.

Wójt Gminy Mały Płock
Działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku  

o gospodarce nieruchomościami /Dz. U. 2018 r. poz. 121/ podaje do publicznej wiadomości, że w siedzibie Urzędu Gminy Mały Płock 
został wywieszony na okres 21 dni od dnia 29.04.2019 r. wykaz nieruchomości  

nr 134/3 o pow. 0,5964 ha; nr 139 o pow. 0,0575 ha oraz nr 141/4  o pow. 0,2100 ha (powierzchnia do dzierżawy 0,1730 ha) położonych 
w obrębie miejscowości Stare Rakowo stanowiących własność gminy Mały Płock przeznaczonych do dzierżawy.   

Wykaz został opublikowany na stronie internetowej – w Biuletynie Informacji Publicznej http://bip.ug.malyplock.wrotapodlasia.pl oraz 
na stronie Urzędu Gminy Mały Płock http://www.malyplock.pl/.

Szczegółowe informacje dotyczące nieruchomości przeznaczonych do zamiany można uzyskać w Urzędzie Gminy Mały Płock lub 
telefonicznie pod numerem 86 279-13-22.

Dziękujemy dyrektorom szkół oraz opiekunom za przygotowanie ucz-
niów do turnieju.
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Tradycje Wielkanocne na Kurpiach

TUROŚL

Gminny Ośrodek Kultury w Turośli od 17 lat, co roku w okre-
sie Świąt Wielkanocnych organizuje konkurs kurpiowskiej 

sztuki ludowej. Konkurs organizowany jest dla uczniów szkół 
z terenu powiatu kolneńskiego. Głównym celem organizatora 
jest podtrzymywanie i popularyzacja twórczości ludowej wśród 
młodego pokolenia. 

Tegoroczny konkurs swój finał miał 12 kwietnia. Odbyło się wtedy 
podsumowanie konkursu oraz otwarcie wystawy prac nagrodzo-
nych. Do konkursu Tradycje Wielkanocne na Kurpiach przystą-
piło ogółem 54 osoby ze szkół podstawowych w Turośli, Pta-
kach, Lemanie, Ksebkach, Zaskrodziu, Lachowie i Czerwonem. 
Przystąpili również uczniowie Gimnazjum w Turośli i uczniowie 
I Liceum Ogólnokształcącego im. Adama Mickiewicza w Kolnie. 
Komisja nagrodziła 42 osoby, a wyróżniła 4. Przedstawione na 
konkursie prace mieszczą się w tradycji Kurpiowskiej Puszczy 
Zielonej, prezentują wysoki poziom artystyczny i ciekawe roz-
wiązania plastyczne.

Na szczególne podkreślenie zasługują tegoroczne pisanki i wy-
cinanki, co zaowocowało dużą liczbą pierwszych nagród w tych 
kategoriach. Prezentują wysoki kunszt wykonawców i bogatą in-
wencję nawiązującą do tradycji. 

Nagrodzone przez komisję konkursową prace, wybrane spośród 
wielu przedstawionych, stanowią wzór do naśladowania w konty-
nuowaniu tradycji Kurpiowskiej Puszczy Zielonej.

Wszyscy laureaci konkursu otrzymali nagrody rzeczowe zakupio-
ne przez organizatora konkursu. Przygotowaną wystawę można 
zwiedzać na sali widowiskowej ośrodka kultury do końca maja.
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GRABOWO

Termomodernizacja budynku Urzędu Gminy

Teatr w książce Gminne eliminacje recytatorskie

Rozśpiewane Przedszkolaki

Trwa termomodernizacja budynku Urzędu Gminy w  Grabo-
wie. W ub. roku w ramach inwestycji wymieniono instalację 

c.o. a obecnie trawa docieplenie ścian zewnętrznych, piwnic i da-
chu oraz wymiana pokrycia dachowego. 

Ponadto będzie jeszcze zamontowana instalacja fotowoltaiczna oraz 
instalacja odgromowa. Ogólna wartość projektu to 2 825 531 zł, 
z czego 2 116 148 zł stanowi dofinansowanie unijne.

Trwa realizacja zajęć z edukacji 
teatralnej w ramach projektu Bi-

blioteki Publicznej Gminy Grabowo 
„Teatr w książce, książka w teatrze” 
dofinansowanego ze środków Mini-
sterstwa Kultury i Dziedzictwa Na-
rodowego. 

Ok. 30-osobowa grupa uczestników zajęć poznaje podstawowe 
pojęcia z zakresu teatru, jego kulisy a także specyfikę teatru an-
tycznego i  lalkowego.  Partnerami projektu są Gminny Ośrodek 
Kultury w Grabowie i Małgorzata Jarząbek, polonistka ze szkoły 
w Grabowie.

Wiktoria Wiszowata, Ania Olszewska, Piotrek Zabielski, Niko-
la Falkowska i Natalka Bogdańska zwyciężyły w gminnych 

eliminacjach Małego Konkursu Recytatorskiego w kategorii klas 
I-IV. 

Do eliminacji stanęło 28 recytatorów ze szkół w Grabowie i Konop-
kach Monetach. Zwycięzcom serdecznie gratulujemy, a wszystkim 
dziękujemy za udział. Dziękujemy również nauczycielom i rodzi-
com, dzięki którym frekwencja recytatorów na każdej z edycji na-
szych gminnych eliminacji jest zawsze wysoka.

Karolina Bogdańska wykonaniem piosenki „Maszeruje wios-
na” zwyciężyła w gminnych eliminacjach piosenki przed-

szkolnej „Mama, Tata i Ja”, zorganizowanych przez nasz ośrodek 
kultury. Miejsca drugie przyznano Oli Łakus i Kornelii Cwalinie, 
a trzecie Julce Karwowskiej.

Wymieniona czwórka będzie reprezentować GOK i grabowskie 
przedszkole na eliminacjach powiatowych. Ponadto komisja przy-
znała 4 równorzędne wyróżnienia Lenie Pardo, Majce Nawrockiej, 
Natalii Skrodzkiej i Mikołajowi Krasińskiemu. W konkursie wystą-
piło 21 przedszkolaków, którym bardzo dziękujemy za udział. Dzię-
kujemy również Iwonie Akus i Eli Kurpiewskiej za ocenę naszych 
małych artystów, a rodzicom i nauczycielom za ich przygotowanie.
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GRABOWO

Odeszła Maria Przybojewska

Droga Krzyżowa

(…) Z  postawy śp.  Pani Przybojewskiej możemy się uczyć 
umiłowania małej Ojczyzny, lokalnego patriotyzmu, pamięci 
o miejscu urodzenia i dzieciństwa. 

Nasza obecność w  uroczystościach pogrzebowych jest 
symbolicznym podziękowaniem śp. Marii Przybojewskiej, 
rodzinie Sokołowskich, Wagów i  innych rodów zasłużonych dla 
naszej gminy.” Tymi słowami Wójt Gminy Grabowo Andrzej 
Piętka pożegnał śp. Marię Przybojewską, której uroczystości  
pogrzebowe odbyły się 24 kwietnia na grabowskim cmentarzu 

17 kwietnia, w Wielką Środę mieszkańcy gminy Grabowo 
i okolic wzięli liczny udział w Drodze Krzyżowej ulicami 

Grabowa. 

Uroczystość organizowana przez parafię Grabowo a wspomagana 
przez grabowskich strażaków stała się już stałym elementem życia 
religijnego.

w asyście Jednostki OSP w Grabowie i Grabowskich Ułanów. 

Zmarłą żegnała rodzina, samorządowcy i  mieszkańcy gminy 
Grabowo. Śp. Maria Przybojewska (de domo Sokołowska, primo 
voto Janisławska) była córką, ostatnich, przedwojennych właścicieli 
majątku Grabowo - Zygmunta i Marii Sokołowskich. Pani Maria 
urodziła się w  Grabowie 14 sierpnia 1922 roku i  całe swoje 
dzieciństwo spędziła w grabowskim dworze wraz z rodzeństwem: 
Tadeuszem i  Jolantą (Łempicką). Zawsze twierdziła, że były to 
najszczęśliwsze lata jej życia. 

Grabowo zawsze zajmowało szczególne miejsce w sercu pani Marii 
Przybojewskiej. Odwiedzała zarówno grobowiec rodzinny, jak 
i dwór wraz z parkiem, gdy tylko było to możliwe. Miała zawsze na 
uwadze nie tylko sam dawny majątek ziemski, ale przede wszystkim 
całą lokalną społeczność Grabowa, której rozwój był dla niej 
bardzo ważny. Niezmiernie bolało ją, jak władze komunistyczne 
potraktowały zabudowania dworskie i gospodarcze, a także dawne 
więzi, które łączyły mieszkańców Grabowa i okolicznych wsi. 

Po upadku komunizmu szczerze wspierała wszelkie inicjatywy 
zmierzające do przywrócenia dawnej świetności zabudowaniom 
dworskim jak i parkowi. Ostatnio z wielką radością przyjmowała 
nadchodzące informacje na temat planowanej renowacji dworu. 
Niestety nie doczekała, aby zobaczyć jej skutki. 
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Z ŻYCIA SŁUŻB

CHCESZ MIEĆ CIEKAWY ZAWÓD? ZOSTAŃ JEDNYM Z NAS! 
NOWE PRZYJĘCIA W 2019 ROKU!

Jeśli chcesz wykonywać ciekawy, wyjątkowy 
zawód, robić coś pożytecznego, mieć stabilną 
pracę - wstąp w szeregi Policji! Policjant 
to trudna służba, ale także wyjątkowe 
powołanie i szlachetna przygoda naznaczona 
poświęceniem i oddaniem drugiemu 

człowiekowi. ZOSTAŃ POLICJANTEM w Komendzie Powiatowej Policji 
w Kolnie!

W 2019 roku prowadzone będą nabory do następujących 
jednostek Policji na terytorium województwa podlaskiego:  
- Oddział Prewencji Policji w Białymstoku,
- Komenda Miejska Policji w Białymstoku,
- Komenda Miejska Policji w Łomży,
- Komenda Miejska Policji w Suwałkach,
- Komenda Powiatowa Policji w Augustowie,
- Komenda Powiatowa Policji w Bielsku Podlaskim,
- Komenda Powiatowa Policji w Grajewie,
- Komenda Powiatowa Policji w Hajnówce, 
- Komenda Powiatowa Policji w Kolnie,
- Komenda Powiatowa Policji w Mońkach, 
- Komenda Powiatowa Policji w Sejnach, 
- Komenda Powiatowa Policji w Siemiatyczach, 
- Komenda Powiatowa Policji w Sokółce, 
- Komenda Powiatowa Policji w Wysokiem Mazowieckiem,
- Komenda Powiatowa Policji w Zambrowie.

SŁUŻBĘ W POLICJI MOŻE PEŁNIĆ:

• obywatel polski o nieposzlakowanej opinii, który nie był skazany 
prawomocnym wyrokiem sądu za przestępstwo lub przestępstwo 
skarbowe,
• korzystający z pełni praw publicznych,
• posiadający co najmniej średnie wykształcenie,
• posiadający zdolność fizyczną i psychiczną do służby w formacjach 
uzbrojonych, podległych szczególnej dyscyplinie służbowej, której 
gotów jest się podporządkować,
• dający rękojmię zachowania tajemnicy stosownie do wymogów 
określonych w przepisach o ochronie informacji niejawnych,
• ponadto mężczyźni powinni posiadać uregulowany stosunek do 
służby wojskowej, tj. odbyli zasadniczą służbę wojskową lub zostali 
przeniesieni do rezerwy.

Preferencje kandydata do służby w Policji w zakresie wykształcenia:

1. wykształcenie wyższe / magister lub równorzędne / o kierunku 
przydatnym do służby w Policji (prawo, administracja, ekonomia, 
bezpieczeństwo narodowe lub bezpieczeństwo wewnętrzne) - 8 punktów,

2. wykształcenie wyższe / magister lub równorzędne / o innym kierunku 
niż wymieniony w pkt 1. - 6 punktów, 

3. wykształcenie wyższe / licencjat, inżynier / - 4 punkty, 

4. wykształcenie średnie (ukończenie liceum ogólnokształcącego lub 
technikum w klasie, w której nauczane były przedmioty dotyczące 
funkcjonowania Policji, dla których zostały opracowane w szkole 
programy nauczania włączone do szkolnego zestawu programów 
nauczania) - 4 punkty.
 
Preferencje kandydata z tytułu umiejętności dodatkowych:

1. Posiadanie tytułu ratownika albo ratownika medycznego - 4 punkty,

2. Posiadanie uprawnień instruktora sportów walki, strzelectwa 
sportowego, ratownictwa wodnego, nurkowania oraz sportów 
motorowodnych - 4 punkty,

3.   Posiadanie uprawnień ratownika wodnego, uprawnień 
w  dziedzinie nurkowania wydanych przez licencjonowaną 
organizację nurkową działającą na terenie Polski oraz uprawnień do 
prowadzenia łodzi motorowej - 2 punkty,

4. Posiadanie prawa jazdy kategorii „A” lub „C” - 2 punkty.  
   
OSOBY ZAINTERESOWANE PEŁNIENIEM SŁUŻBY W POLICJI 
POWINNY ZŁOŻYĆ  NASTĘPUJĄCE DOKUMENTY:

• podanie o  przyjęcie do służby w  Policji adresowane do 
Komendanta Wojewódzkiego Policji w Białymstoku ze wskazaniem 
jednostki preferowanej przez kandydata,
• wypełniony kwestionariusz osobowy / tylko część A i B/,
• dokumenty potwierdzające posiadane wykształcenie i kwalifikacje 
zawodowe (kserokopie - oryginały dokumentów do wglądu),
• kserokopie świadectw pracy lub służby z poprzednich miejsc 
pracy lub służby, jeżeli kandydat do służby pozostawał w stosunku 
pracy lub w służbie,
• książeczkę wojskową, jeżeli kandydat do służby jest objęty 
ewidencją wojskową,
• kserokopie innych niż wymienione dokumentów, jeżeli obowiązek 
ich złożenia wynika z odrębnych przepisów.

Podjąłeś/jęłaś już decyzję?

Zadzwoń i dowiedz się więcej:
tel.: 86 474 16 18

Wandale zatrzymani
Kolneńscy policjanci zatrzymali czterech podejrzanych 

o  niszczenie mienia. Wandale zniszczyli lampy parkowe, 
lustra drogowe, kosze oraz ławki. Wśród zatrzymanych było 
trzech nieletnich. Teraz za swoje nieodpowiedzialne zachowanie 
odpowiedzą przed sądem.

Do zdarzenia doszło w nocy z 17 na 18 kwietnia. Grupa osób, idąc 
ulicami miasta, dewastowała wszystko, co stanęło im na drodze. 
Uszkodzeniu uległy między innymi klosze lamp parkowych, lustra 
drogowe oraz kosze uliczne i  ławki. Wstępnie straty oszacowano 
na około 5 000 złotych. Dzięki intensywnej pracy kolneńskich 
kryminalnych udało się ustalić osoby mające związek z tą sprawą. 
Podejrzani o  zniszczenie mienia usłyszeli już zarzuty. Wśród 
czterech zatrzymanych było trzech nieletnich. Teraz wszyscy za 
swoje nieodpowiedzialne zachowanie odpowiedzą przed sądem.
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SPRAWOZDANIE

Działania Straży Miejskiej w miesiącu kwietniu 2019 r.
 
- Ujawniono  22 wykroczenia,  wystawiono 7 mandatów karnych na kwotę 550,00 zł, zastosowano
   15 pouczeń;
- 10 kwietnia strażnicy wzięli udział w zabezpieczeniu obchodów rocznicy katastrofy smoleńskiej;
- W tym okresie Inspektor Wiesław Niedbała odbył 1 służbę patrolową z funkcjonariuszami KPP;
- W kwietniu strażnicy wzięli udział w zabezpieczeniu 2 meczów okręgowej ligi piłki nożnej pomiędzy
  drużyną „Orzeł” Kolno a drużynami: „Krypnianka” Krypno, „Kolejorz” Czeremcha;
- W miesiącu kwietniu prowadzili wyrywkowe kontrole posesji w/z art. 191 ustawy o odpadach, jak również
   z art. 10 ust.2 u.u.c.p.g.
- Strażnicy w miesiącu kwietniu przeprowadzili akcje „odławiania” bezpańskich psów, które odwieziono do schroniska miejskiego
     
- W kwietniu strażnicy udzielali pomocy właścicielom pojazdów w uruchamianiu silników w/z  awariami akumulatorów.
Planowane działania na miesiąc maj 2019:

W miesiącu maju funkcjonariusze SM będą kontynuować kontrole posesji w/z ustawą o odpadach i art.10 ust,2 u.u.c.p.g. W przy-
padku termicznego przekształcania odpadów, właściciele posesji zgodnie z art. 191 ustawy o odpadach z 14 grudnia 2012 r. mogą 
być ukarani M.K. od 20 do 500 zł. 

Z ŻYCIA SŁUŻB

Turniej Wiedzy Pożarniczej „Młodzież zapobiega pożarom”

29 marca 2019 roku w siedzibie Komendy Powiatowej Państwo-
wej Straży Pożarnej w Kolnie odbyły się eliminacje powiato-

we XLII Ogólnopolskiego Turnieju Wiedzy Pożarniczej pod hasłem 
„Młodzież zapobiega pożarom”.

W eliminacjach powiatowych, które otworzył Komendant Powiato-
wy Państwowej Straży Pożarnej w Kolnie bryg. Paweł Pupek, udział 
wzięło 16 uczniów reprezentujących placówki oświatowe z trzech 
gmin oraz miasta Kolna. Rywalizacja młodzieży odbywała się 
w trzech kategoriach:
I grupa – uczniowie szkół podstawowych klasy I-VI,
II grupa – uczniowie szkół podstawowych klasy VII-VIII i gimna-
zjum,
III grupa – uczniowie szkół ponadgimnazjalnych.

Komisja w składzie: bryg. Paweł Pupek, asp. Maciej Jasiewicz, pani 

Bożena Łosiewska, pani Agnieszka Florczykowska oraz pan Michał 
Sobociński – w wyniku przeprowadzonych eliminacji do udziału 
w etapie wojewódzkim turnieju wyłoniła po dwóch uczestników 
z każdej grupy wiekowej:
I grupa – Anna Olechowska, Dawid Malinowski – SP w Porytem,
II grupa – Karolina Tereszczak – ZSP w Stawiskach, Justyna Podchul 
– Gimnazjum w Kolnie,
III grupa – Łukasz Kleczyński, Dominika Łuba – I LO w Kolnie.

Na zakończenie eliminacji wszyscy uczestnicy zmagań otrzymali 
nagrody rzeczowe ufundowane dzięki środkom przekazanym przez 
Komenda Głównego Państwowej Straży Pożarnej. Pamiątkowe dy-
plomy oraz nagrody wręczali: Wicestarosta Kolneński Karol Pielo-
szczyk i Komendant Powiatowy PSP w Kolnie bryg. Paweł Pupek.
Laureaci będą reprezentować powiat kolneński w eliminacjach woje-
wódzkich, które odbędą się 25 kwietnia br. w Ciechanowcu.
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MIASTO

W dniu 14 kwietnia 2019 roku w pierwszych otwartych 
zawodach w wędkarstwie spławikowym wzięło udział 41 

wędkarzy z Kolna, Łomży, Białegostoku, Warszawy, Pułtuska 
i Pisza.

Wyniki zawodów w kategorii otwartej:
I          Piotr Budkiewicz  Koło nr 80 Łomża         2925 pkt
II        Waldemar Nurkowski Koło nr 1 Białystok       2260 pkt
III      Damian Pruszko  Koło nr 80 Łomża         2080 pkt

Wyniki w kategorii Koło nr 85 Kolno:
I           Jacek Bąk                      1370 pkt
II         Andrzej Duda                  320 pkt
III       Mieczysław Kasznicki     195 pkt

Wyniki w kategorii Koło nr 80 Łomża:
I         Piotr Budkiewicz             2925 pkt
II         Damian Pruszko              2080 pkt
III       Dariusz Pruszko               1945 pkt

Za największą rybę zawodów puchar ufundował Poseł na Sejm RP 
Kazimierz Gwiazdowski. Zdobył go Karol Wiśniewski z koła nr 80 
Łomża, łowiąc okonia 150 g. Dominującą rybą zawodów była ukleja. 
Zwycięzca złowił jej ponad 500 szt. Dla najmłodszego uczestnika 
zawodów - Michała Chrypankowskiego puchar ufundował 
Waldemar Kosowski, właściciel sklepu jubilerskiego „Dako”.

 Nagrody w zawodach ufundowali sponsorzy:
- Urząd Miasta Kolno
- Poseł Kazimierz Gwiazdowski
- Sklep Jubilerski Dako
- Zarządy Kół 80 Łomża i 85 Kolno.

Nad prawidłowym przebiegiem zawodów czuwał sędzia główny 
- Krzysztof Myhal z koło nr 85 Kolno i z-ca sędziego Krzysztof 
Gedrowicz z koło nr 80 Łomża.
Zawody odbyły się na żywej rybie – wszystkie po zważeniu zostały 
wypuszczone do wody.

Pierwsze otwarte zawody w wędkarstwie spławikowym 
o „Puchar Burmistrza Miasta Kolno”
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UTW – migawki z poświątecznej seniorskiej ławki

KOKiS

Wielkanoc, Wielkanoc i… po Wielkanocy. Czas świąteczny był 
również dla nas, seniorów, ogromnym przeżyciem ducho-

wym, familijnym, towarzyskim. Jednak wszystko, co przyjemne, 
również ma swój koniec. Zacznijmy od początku. 

Zanim zaczęły się porządki domowe oraz Triduum Paschalne, stu-
denci UTW spotkali się na warsztatach miszmasz. Nietypowa nazwa, 
ale  podczas zajęć wykonywano różne dekoracje świąteczne, ciekawe 
pod względem pomysłów i wykonania. Drugim punktem naszego 
kwietniowego programu było spotkanie o charakterze towarzyskim, 
rozrywkowym, kabaretowym, muzycznym, tanecznym, integracyj-
nym, konsumpcyjnym, przyjacielskim… Stop! Przepraszam za nad-
miar przymiotników, ale będąc uczestnikiem i obserwatorem owego 
wydarzenia, nie mogłem się powstrzymać od skomentowania w ten 
właśnie sposób. Na marginesie dodam, że Kolneńskie Dziewczyny 
z Plusem również dołożyły swoją cegiełkę, dając kilkunastominuto-
wy występ o charakterze góralskim. 

Mimo oczywistego zmęczenia po takich harcach, następnego dnia 
spotkaliśmy się na kolejnym treningu naszych szarych komórek. 
Przyznam, że niektóre z zadań sprawiły trochę trudności poszcze-
gólnym zespołom, ale efekt końcowy był jak najbardziej pozytywny. 
Biorąc pod uwagę wydarzenia zarówno intelektualne, jak i rozryw-
kowe naszej kilkudziesięcioosobowej grupy, można bez popełnienia 
błędu stwierdzić, że nie jest nam obca sentencja Boncar Dioufa – 
„Korzystaj ze wszystkiego co masz, bo wszystko co masz, jest tym-
czasowe”. Tekst trochę krótszy, bo liczę na większą ilość zdjęć. Zasłu-
żyliśmy na to! Ale maj będzie atrakcyjny!!!

                                                                Eugeniusz Regliński
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XXXII Mały Konkurs Recytatorski dla dzieci i młodzieży

Eliminacje powiatowe XXVII Festiwalu Piosenki Przedszkolnej

KOKiS

Protokół z  powiatowych eliminacji XXXII Małego Konkursu 
Recytatorskiego pn. „Baje, bajki, bajeczki…” w  Kolnie 29 

kwietnia 2019 r.

Komisja konkursowa w  składzie: Zofia Górska – przewodnicząca, 
Małgorzata Sielawa – członek, Bogumiła Ranik - członek, po 
wysłuchaniu 16 uczestników w  dwóch kategoriach wiekowych 
postanowiła w  kat. klas I-IV wyróżnić: Macieja Tyszkę, Annę 
Olszewską, Kamila Modzelewskiego, a na eliminacje wojewódzkie 
do Białegostoku w  dniu 17 maja 2019 r. zakwalifikować Nadię 
Podeszwik. W kat. klas V-VIII przyznać wyróżnienia: Aleksandrze 
Składanek, Annie Filipkowskiej, na eliminacje wojewódzkie 
zakwalifikować: Mateusza Bągarta. 

Wszyscy uczestnicy eliminacji otrzymują okolicznościowe dyplomy 
i nagrody książkowe ufundowane przez organizatora.

Protokół z eliminacji powiatowych XXVII Festiwalu Piosenki 
Przedszkolnej „Mama, tata i ja” w Kolnie 26 kwietnia 2019 r.

Komisja konkursowa w składzie:
Paweł Podeszwik – przewodniczący
Anna Podeszwik – członek
Stanisław Rojecki – członek
– po wysłuchaniu 11 wykonawców w dwóch kategoriach – solistów 
i zespół rodzinny – postanowiła na eliminacje wojewódzkie 10 maja 
br. w Białymstoku zakwalifikować następujące osoby:
w kat. soliści: Annę Chmielewską, Zofię Marię Szadkowską, Bartosza 
Perzana;
w kat. zespół rodzinny: duet: Anię Gołębiewską z mamą.

Wszyscy uczestnicy eliminacji otrzymali okolicznościowe dyplomy 
i książki ufundowane przez Kolneński Ośrodek Kultury i Sportu.
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Turniej kobiet o Puchar Burmistrza Miasta Kolno

KOKiS

Na prawdziwie męskim poziomie przebiegał turniej 
o Puchar Burmistrza Miasta Kolno w piłkę siatkową kobiet 

zorganizowany 14 kwietnia przez KOKiS.

Na hali sportowej spotkały się cztery żeńskie drużyny, tj. Ekonomik 
Łomża, Milano Kolno, Miasto Grajewo i LO Kolno. Drużyny zagrały 
systemem „każdy z każdym”. Podczas meczów nie zabrakło serwów 
z wyskoku, asów serwisowych, dobrych bloków i pięknych ścięć czy 
też efektownych zbiórek piłek – walka toczyła się o każdy punkt. Od 
początku turnieju zauważana była dobra gra drużyny z Grajewa. Po 
rozegraniu wszystkich spotkań, po wygraniu wszystkich meczów 
do zera i zdobyciu 9 punktów wygrała drużyna z Grajewa; drugie 
miejsce po zaciętych bojach zajęła drużyna Milano Kolno, trzecie 
miejsce LO Kolno, a czwarte przypadło Ekonomikowi z Łomży. 

Drużyny biorące udział w  turnieju zostały nagrodzone 
okolicznościowymi pucharami, które zawodniczkom wręczyła 
dyrektor KOKiS Alicja Szymańska. Organizatorzy dziękują 
zawodniczkom za udział w turnieju, koleżeńską atmosferę i wielką 
wolę walki. Zapraszamy na kolejne turnieje i imprezy organizowane 
przez KOKiS.
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KOKiS - SZKOŁA MUZYCZNA

Puchar Burmistrza Kolna pojechał do Wąsewa
Sześć drużyn w niedzielę, 7 kwietnia br. walczyło o miano 

najlepszej drużyny w piłkę siatkową mężczyzn w turnieju 
zorganizowanym przez KOKiS. Nagrodą dla najlepszej drużyny był 
Puchar Burmistrza Miasta Kolno. Do zawodów zgłosiły się drużyny 
z Ełku, Wąsewa, Grajewa, Szczuczyna oraz dwie drużyny z Kolna 
(LO Kolno i „Milany” Kolno). 

Po rozegraniu eliminacji grupowych do finału weszły cztery 
drużyny. Po bardzo wyrównanych i zaciętych meczach klasyfikacja 
przedstawia się następująco: na pierwszym miejscu po bardzo dobrej 
widowiskowej grze uplasował się zespół z Wąsewa, drugie miejsce 
wywalczyła drużyna z Grajewa, a trzecie team z Ełku. Pozostałe 
miejsca: czwarte -Milany Kolno, piąte - Szczuczyn i miejsce szóste 
- LO Kolno. Na uwagę zasługuje koleżeńska, przyjazna atmosfera 
rozgrywek oraz bardzo duże zaangażowanie i umiejętności 
zawodników.

Puchary dla zwycięzców wręczał Przewodniczący Rady Miasta Kolno 
Mariusz Rakowski.

WIOSENNY KONCERT
Młodzi adepci sztuki z Państwowej Szkoły Muzycznej po raz 

kolejny zaprezentowali się szerszej publiczności. Wiosenny 
koncert odbył się 12 kwietnia 2019 r. w auli naszej szkoły. 

Wystąpili uczniowie klas klarnetu, gitary i akordeonu. Po raz 
pierwszy naszym gościem była Dyrektor Centrum Kultury Gminy 
Kolno p. Iza Murawska.

Zgromadzona publiczność usłyszała miniatury klasyczne, muzykę 
ludową i standardy muzyki rozrywkowej. Koncert zakończył utwór 

o charakterze pasyjnym - Ave verum corpus Wolfganga Amadeusza 
Mozarta. Już dziś serdecznie zapraszamy na kolejne występy naszych 
artystów.
                                                                                             Anna Nadolna 

Państwowa Szkoła Muzyczna ogłasza zapisy na rok szkolny 
2019/20. Przesłuchania wstępne dzieci w wieku od 7 do 10 
lat na instrumenty akordeon, gitara, klarnet – odbędą się 
w piątek 24 maja 2019 r. Kwestionariusze przyjmujemy do 22 
maja 2019 r. Serdecznie zapraszamy. 

Laura DudaNadia Krejszeff
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OHP

X KOLNEŃSKIE TARGI EDUKACJI I PRACY

W wyborze kierunku kształcenia oraz ułatwieniu młodzieży dostępu 
do ofert szkół i pracodawców po raz X w dniu 03 kwietnia br. umożli-
wiły Kolneńskie Targi Edukacji i Pracy. Cel przedsięwzięcia to pomoc 
młodym ludziom w planowaniu dalszej edukacji, prezentacja ofert 
lokalnych pracodawców oraz zapoznanie młodzieży z rynkiem pracy. 
Organizatorem przedsięwzięcia było Młodzieżowe Centrum Kariery 
w Kolnie, współorganizatorem Powiatowy Urząd Pracy oraz I Liceum 
Ogólnokształcące. 
Patronat honorowy nad targami objął Starosta Kolneński i Burmistrz 
Miasta Kolno. Patronat medialny sprawowało Radio Nadzieja, portal 
W Zasięgu, Kolniak24 oraz Miesięcznik Kolneński. 
X Kolneńskie Targi Edukacji i Pracy uświetnili swoją obecnością: Za-
stępca Komendanta Wojewódzkiego OHP – Emilia Karwowska, Staro-
sta Powiatu Kolneńskiego –Tadeusz Klama, Zastępca Starosty – Karol 
Pieloszczyk, Burmistrz Miasta Kolno – Andrzej Duda,  Szef Wydziału 
Rekrutacji WKU w Łomży – mjr Marek Dziemiańczuk, Komendant 
Powiatowy Policji w Kolnie – insp. Artur Żebrowski, Komendant Po-
wiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Kolnie –  brygadier Paweł Pu-
pek, Dyrektor Centrum Edukacji i Pracy Młodzieży w Łomży – Joanna 
Filipkowska, Zastępca Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy – Dorota 
Konopka, Dyrektor Powiatowego Zespołu Obsługi Oświaty w Kolnie – 
Sławomir Zalewski, Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Kolnie – Krystyna Kajko, Dyrektor Poradni Psychologiczno-Peda-
gogicznej w Kolnie – Monika Waszkiewicz, Dyrektor I Liceum Ogól-
nokształcącego w Kolnie – Zdzisław Śliwecki, Dyrektor Zespołu Szkół 
Technicznych w Kolnie – Eugeniusz Gromadzki, Dyrektor Zasadniczej 
Szkoły Zawodowej w Kolnie – Halina Małż, Dyrektor Biblioteki Peda-
gogicznej w Kolnie – Bożena Kowalewska oraz Pedagog I LO i ZST 
w Kolnie – Monika Szymańska. 
Po części oficjalnej, podczas której głos zabrał Zastępca Komendanta 
Wojewódzkiego OHP, Starosta Kolneński oraz Burmistrz Miasta Kol-
no, nastąpiła część artystyczna.  Swoje umiejętności teatralne zapre-
zentowała młodzież I Liceum Ogólnokształcącego w Kolnie, przedsta-
wiając motywy z utworów „Przedwiośnie” oraz „Panicz i dziewczyna”, 
przygotowanych pod kierunkiem pedagoga Moniki Szymańskiej.
W trakcie targów młodzież mogła korzystać z porad udzielanych przez 
doradców zawodowych oraz bezpośrednio uzyskać informacje doty-
czące rynku pracy, zasad rekrutacji pracowników oraz wymogów od-
nośnie potencjalnych kandydatów do pracy. 
Jak co roku dopisała wysoka frekwencja wśród przedstawicieli szkół 
wyższych, pracodawców a także młodzieży. Na targi przybyło 30 wy-
stawców, w tym szkoły wyższe, pracodawcy i instytucje współpracują-
ce. Jubileuszowe Kolneńskie Targi Edukacji i Pracy zgromadziły około 
200 zwiedzających.

Katarzyna Polkowska-Wilczewska – doradca zawodowy

Wybór kierunku studiów to pierwszy krok w dorosłe życie. Od 
podjętej decyzji zależy w dużej mierze przyszłość na gruncie 

zawodowym. Za czym podążać, rozważając najlepszą opcję: za 
modą, znajomymi, możliwością zarobków, a może po prostu za 
pasją?  Jak podjąć właściwą decyzję, która zapewni jednocześnie 
możliwość rozwijania swoich zainteresowań i realną szansę na zna-
lezienie pracy po zakończeniu studiów? 
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SPORT

Rocznik 2008 dumą Klubu ,,ORŁA”
Klub Orzeł Kolno prowadzi szkolenie w następujących grupach 

wiekowych: Skrzat, Żak, Orlik, Młodzik, Trampkarz. Wszyst-
kie wymienione grupy biorą udział w rozgrywkach pod patrona-
tem Podlaskiego Związku Piłki Nożnej. Największym osiągnięciem 
rocznika 2008 było zajęcie V miejsca w województwie podlaskim 
w swojej kat. wiekowej (zaznaczając, że podczas Turnieju Finało-
wego przegrali tylko jeden mecz, resztę wygrywając).

Siłą zespołu jest kolektyw, dobrze zorganizowana grupa, wyrównany 
skład i świetna atmosfera panująca w drużynie. Co miało wpływ na 
dobre wyniki osiągane w poszczególnych turniejach halowych czy 
też rozgrywkach ligowych. Potwierdzeniem jest fakt zakwalifikowa-
nia do Finału o Puchar Prezesa PZPN, gdzie po drodze Orzeł Kolno 
pokonał tak renomowane marki w regionie, jak: Jagiellonia Białystok, 
Wigry Suwałki, MŁKS Łomża.

16 lutego 2019 r. (sobota) w Warszawie odbyła się II edycja o Puchar 
Prezesa PZPN. W turniejowych zmaganiach zmierzyli się finaliści 
wyłonieni z 16 województw, w tym reprezentanci województwa pod-
laskiego. Drużyna z Kolna wystąpiła w składzie: Sebastian Banach, 
Filip Pilch, Oliwier Zadroga, Michał Górecki, Dorian Faltyn, Oliwier 
Adamiec, Rafał Szypczyński, Kacper Pyczkowski, Mariusz Bruliński, 
Jakub Sielawa. Zawodnicy Orła Kolno zajęli III miejsce w swojej gru-
pie. Orliki pokazały się z jak najlepszej strony. Grali na najwyższym 
poziomie od początku do samego końca. 

Życie pokazuje, że drużyny z mniejszych miejscowości, gdzie szko-
lenie prowadzone jest prawidłowo według określonych zasad, sy-
stematycznie i przy pełnym zaangażowaniu zawodników – osiągają  
wymierne efekty w postaci wysokich umiejętności indywidualnych, 
co przekłada się na dobrą grę całego zespołu. Orły godnie reprezen-
towały swoje miasto Kolno. To była dla nich niesamowita przygoda,  
która udowodniła, że awans do tak prestiżowego turnieju nie był 
przypadkiem. 

Trenerem drużyny jest koordynator Sławomir Stanisławski – wspa-
niały trener przez duże T, który w rozwój swoich podopiecznych  
wkłada nie tylko czas, ale i  serce – dlatego efekty pracy są widoczne 
i niesamowite. 

Redakcja dziękuje pani Ewie Zadrodze za udostępnienie zdjęć 
i prywatnych materiałów. 
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ZAPROSZENIE
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KRZYŻOWKA – INFORMACJE

KRZYŻÓWKA NR 04/2019
Określenia poszczególnych wyrazów podano w przypadkowej 
kolejności. Do diagramu wpisano niektóre litery, które 
mają ułatwić odszukanie miejsc wpisania wyrazów. Litery 
w ponumerowanych polach, uszeregowane w kolejności od 1 
do 7, utworzą ostateczne rozwiązanie.

- francuski bar szybkiej obsługi,
- nakrycie głowy z antenką,
- okres po śmierci kogoś bliskiego,
- stawiana przez wróżkę,
- łupina, plewa,
- chwat,
- woń, aromat,
- osoba czerpiąca przyjemność z czyjegoś cierpienia,
- stała opłata,
- imię pisarki Konopnickiej,
- promieniotwórczy pierwiastek odkryty przez małżonków  
Curie,
- okrasa,
- część sztuki teatralnej,
- siostra albo kuzynka matki lub ojca,
- korniszon,
- narząd słuchu,
- góry w Bułgarii i Grecji,
- wieniec zatykany na dachu budującego się domu na 
znak, że budowa jest na ukończeniu,
- imię aktora Coopera,
- parkan,
- napój z browaru,
- kość tworząca szkielet klatki piersiowej,
- szereg czynności lub zjawisk tworzących zamkniętą 
całość rozwojową, powtarzającą się okresowo,
- jednoosobowy mebel służący do siedzenia, z oparciem 
na plecy,
- pozioma deska w regale,
- łączy głowę z tułowiem,
- brana przez krawca,
- tragedia życiowa albo rodzaj literacki,
- odżywianie-cud,
- największa wyspa Niemiec.

Odszukaj miejsca wpisania wyrazów

Wśród osób, które prześlą lub przyniosą prawidłowe rozwiązanie 
(wyłącznie na kartach pocztowych) do Urzędu Miasta, ul. Wojska 
Polskiego 20 (pokój 3) zostanie rozlosowana nagroda, którą będzie 
publikacja ,,Kolno i okolice. Szkic z zamierzchłej przeszłości”. Termin 
nadsyłania odpowiedzi  – 28.05.2019 r.

Krzyżówkę panoramiczną nr 03/2019 prawidłowo rozwiązali
i nagrody wylosowali: Marzena Góralczyk 

i Elżbieta Klecińska z Kolna
Hasło brzmiało:  ,,Pisanki wielkanocne”.

Nagroda do odebrania 
w redakcji Miesięcznika Kolneńskiego.

– miesięcznik regionalny. Adres: 18 – 500 Kolno, ul. Konopnickiej 4,
tel. 86 278 94 40, e–mail: mkolnenski@kolno.home.pl
adres: www.umkolno.pl Wydawca: Burmistrz Miasta Kolno.
Redakcja: Andrzej Konopka (redaktor naczelny)
Współpraca: Juliusz Jakimowicz, Wiesław Boć (korekta). 

Opracowanie i skład: Andrzej Konopka Druk: Drukarnia Top Druk Ryszard Zelkowski, 
ul. Nowogrodzka 151 A, Łomża . Nakład: 2000 egz. Numer zamknięto: 30.04.2019
Redakcja nie odpowiada za treść reklam i ogłoszeń. Materiałów niezamówionych redakcja nie zwraca, w nadesłanych zastrzega sobie prawo dokonywania skrótów, adiustacji i zmiany tytułów. 

Sklep odzieżowy – „Awa” 
(dawne „Sawa”)

Zaprasza
na końcowy etap wyprzedaży odzieży,

w bardzo niskich cenach lub (1+1 gratis).
Oferowana odzież od 

polskich producentów.
w godz. 10:00 – 16:00.

 OGŁOSZENIE
Wynajmę lokal przystosowany pod zakład 

fryzjerski. 

Pierwszy miesiąc gratis!
Lokalizacja koło starej BIEDRONKI.

tel. 600 829 154
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URODZENI MARZEC 2019

URODZENI KWIECIEŃ 2019

Nasze maleństwa
Z okazji narodzin dziecka składamy gratulacje Rodzicom, życząc szczęścia, radości i zdrowia oraz 

wszelkiej pomyślności.
pracownicy Szpitala Ogólnego w Kolnie

Konopka, syn Eweliny i Leszka, 
ur. 01.04.2019 r. godz. 13.10

Lis, córka Ewy i Radosława,
ur. 10.04.2019 r. godz. 09.20

Zielińska, córka Edyty i Konrada,
ur. 03.04.2019 r. godz. 19.40

Tołczyk, córka Urszuli i Mariusza, 
ur. 02.04.2019 r. godz. 09.53

Barczewski, syn Justyny i Grzegorza,
ur. 10.04.2019  r. godz. 17.50

Bagińska, córka Agnieszki i Pawła,
ur. 04.04.2019 r. godz. 05.50

Chaberek, syn Emilii i Tomasza, 
ur. 02.04.2019 r. godz. 16.50

Murawska, córka Moniki,
ur. 16.04.2019 r. godz. 13.35

Chaberek, córka Sylwii i Daniela,
ur. 07.04.2019 r. godz. 04.53

Ptak, syn Pauliny i Pawła, 
ur. 03.04.2019 r. godz. 13.00

Kałudziński, syn Iwony i Krzysztofa,
ur. 16.04.2019  r. godz. 14.40

Prusinowski, syn Magdy i Mariusza,
ur. 18.04.2019 r. godz. 15.10

Brzuchalski, syn Karoliny i Henryka,
ur. 22.04.2019 r. godz. 20.40

Dęby, syn Beaty i Pawła, 
ur. 26.04.2019 r. godz. 23.10

Waszkiewicz, córka Anety i Cezarego,
ur. 08.04.2019 r. godz. 12.20

OGŁOSZENIE
Sprzedam mieszkanie dwupokojowe  z balkonem o pow. 36 m2 przy ul. 11-go Listopada 7.

Lokal usytuowany jest w środku na III piętrze. Mieszkanie jest ciepłe i słoneczne.
Koszty utrzymania są niskie - czynsz całkowity poniżej 300 zł. Cena do uzgodnienia.

Kontakt ze sprzedającym

668338759
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